
PARAIŠKŲ PRIĖMIMO INFORMACINĖS SISTEMOS NAUJOVIŲ PRISTATYMO 

KLAUSIMAI 2025-04-09 

 
Klausimas. Ar, norint suarti daugiametę pievą ir joje norint bent vienus metus kažką pasėti 
(tarkim grūdai + įsėlis), vėliau vėl pieva, ar reikia rašyti prašymą, gauti leidimą? Jei taip, tai 
kokį ir kam?   
Jei vietoj DGP bus suarta žemė ir pasėti kviečiai, tai žymėti KV? 
Atsakymas. Prašymo gauti leidimą suarti daugiametę pievą rašyti nereikia. Tačiau reikia 
nepamiršti, kad suarus pievą ir pasėjus grūdus ar kitą kultūrą šis plotas praras daugiametės 
pievos statusą. Jei Lietuvoje sumažėtų 5 proc. daugiamečių pievų nuo referencinio ploto, 
daugiametę pievą reiks atkurti. 
Jei DGP suarta ir bus auginama kita kultūra, deklaruoti tos kultūros kodu, kuris auginamas 
lauke. 
 
Klausimas. Ūkis dalyvauja priemonėje augalų kaita, ar galimas atsėliavimas, jei rudenį bus 
pasėtas posėlis ir išlaikytas 8 sav.? 
Atsakymas. Ne. Dalyvaujant veikloje „Augalų kaita“, atsėliavimas negalimas. 
 
Klausimas. Jeigu į ariamą žemę patenka bet kuris KE, jeigu nenoriu įsipareigoti jo prižiūrėti, 
galiu nebraižyti paraiškoje?  
Bet jeigu nenoriu prižiūrėti KEG arba KEV, nors jie patenka į mano dirbamą žemę, tai galėsiu 
jų nebraižyti, ar vis tiek privaloma įbrėžti? 
Ką reiškia bus remiami TIK KEG ir KEV? O tai jeigu prisiimta KEE priežiūra, norite pasakyti, 
išmokos nebemokės? Ačiū už patikslinimą 
Atsakymas. Nuo šių metų 8 GAAB standarto taikymas yra supaprastinamas. Nebereikia 
surinkti 4 proc. nuo ariamosios žemės negamybinių plotų. Tiesioginėmis išmokomis bus 
remiami tik miškeliai (KEG) ir kūdros (KEV). Kitų elementų, jei nedalyvauja „Kraštovaizdžio 
elementų priežiūra“ deklaruoti nereikia. 
Be prisiimtų ilgalaikių įsipareigojimų dalyvauti ekologinėje sistemoje „Kraštovaizdžio 
elementų priežiūra“, tiesioginėmis išmokomis bus remiami tik KEG ir KEV. Visi kiti 
kraštovaizdžio elementai remiami tik dalyvaujant ekologinėje sistemoje „Kraštovaizdžio 
elementų priežiūra“ ir prisiimant ilgalaikius įsipareigojimus.  
  
Klausimas. Jeigu deklaruoju 110 ha ir nedalyvauju sertifikuotos sėklos naudojime tai 
nereikia žaliojo pūdymo?  
Atsakymas. Veiksmingumo efektyvumo metodika taikome šiemet tik tuo atveju, jei 
deklaruojama daugiau nei 100 ha ariamos ir dalyvauja priemonėje sertifikuotos sėklos 
naudojimas. Tokiu atveju reikia pasirinkti vieną iš veiklų: 



 
 
Klausimas. Sveiki, melioracijos pagriovių prižiūrėt nenorim. Ar natūroj palikus tinkamo 
pločio pagriovius galima jų nedeklaruot? Jei vis dėl to juos reikia deklaruot, kokiu kodu 
deklaruot? GPŽ kodu deklaravus reikės prižiūrėt. Galės deklaruot TPN kodu? 
Atsakymas. 4 GAAB standartas reglamentuoja, kad reikia palikti 1 arba 3 m pagriovius. Jei 
pagriovys patenka į netinkamą paramai plotą (bl9 arba bl3), jo deklaruoti nereikia. Jei 
pagriovys patenka į tinkamą paramai plotą (bl1), kad atitiktų viso ploto deklaravimo sąlygą 
– reikia deklaruoti. Deklaruoti galima pagal natūroje esančias kultūras kodais: GPŽ, DGP, 
TPN ar kitais. 
 
Klausimas. Kodėl seniūnijoje norint patvirtinti paraišką turėjo pakeisti (noriu gauti 
informaciją iš elektroniniu paštu į žinute mobiliu telefonu)? Kitaip jai neleidžia prisijungti prie 
paraiškos. 
Atsakymas. El. pašto adresą reikia patvirtinti. Jeigu seniūnijos darbuotojui nepavyksta 
patvirtinti el. pašto adreso, turėtų kreiptis pagalbos į ŽŪDC bendruoju telefonu (0 5) 2660 
620. 
 
Klausimas. Paraiškų priėmimo informacinė sistema šiuo metu nepasiekiama. 
Atsakymas. Paraiškų priėmimo posistemis ruošiamas deklaravimui. Kitos sistemos el. 
paslaugos: žurnalų pildymas, kontrolinių žemės ribų pasikeitimų aprašymai ir kt., prieinami. 
 
Klausimas. Sveiki, gal gali man kas atsakyti: nuo 2025 metų Augalų apsaugos produktų 
naudojimo apskaitos žurnalą privalo pildyti kas – visi ar nuo kažkiek ha??? 
Ar gerai suprantu, babytė turi 1 ha ir nusipurškė bulves nuo kolorado vabalo rankiniu 
purkštuvu ir ji turi pildyti žurnalą? 
Atsakymas. Nuo 2025 m. augalų apsaugos produktų naudojimo apskaitos žurnalas yra 
pildomas nepriklausomai nuo turimo ploto. 
 
Klausimas. Lauke buvo auginami kviečiai, 2024 m. rudenį pasėti tarpiniai pasėliai per žiemą 
(žirniai, grikiai). Pavasarį įsėju dobilus. Visais atvejais vykdoma tiesioginė sėja. Ar toks 
augalų auginimas atitinka tiesioginės sėjos reikalavimus? 
Atsakymas. Jei, kaip rašote, taikote tiesioginės sėjos būdą, dirvos paviršius (virš 50 proc.) 
po sėjos lieka neįdirbtas, viskas gerai, atitiksite tiesioginei sėjai taikomus reikalavimus. 
 



Klausimas. Tai kraštovaizdžio elemento apsauginė pagriovio juosta 1 ar 5 metrai 
skaičiuojama nuo vandentakio ar nuo šlaito briaunos į lauko pusę? Patikslinkite. Ačiū. 
Atsakymas. Skaičiuojama nuo griovio šlaito viršaus. 
 
Klausimas. Laba diena, turiu klausimą dėl tiesioginės sėjos. Ūkininkas rudenį pasėjo 
žiemines kultūras ir dalyvaus šiais metais su tais laukais tiesioginės sėjos programoje. 
Taisyklėse rašo, kad po augalų sudygimo per 10 d. d., reikia nusiųsti nuotraukas „NMA 
Agro“, bet rudenį tokio reikalavimo nebuvo. Kaip elgtis? Ar reikia dabar fotografuoti ir siųsti 
nuotraukas? 
Atsakymas. Atsakome iš karto: jei pirmą kartą pradedate dalyvauti (prisiimate 
įsipareigojimus) tiesioginės sėjos veikloje 2025 m., nuotraukas turėsite pateikti iki lapkričio 
15 d. po 2025 m. pasėtų žieminių kultūrų sudygimo. Nuotraukų teikti 2024 m. rudenį 
pasėtoms kultūroms nereikia. 
 
Klausimas. Ar teisingai supratau, kad dalyvaujat šlapynių tvarkymo programoje atlikus 
šienavimo darbus nebereikia siųsti nuotraukų iš lauko? Nebereikia registruoti Atliktų darbų 
žurnale? Radau tik informaciją, kad reikia registruoti ganant gyvulius. 
Atsakymas. Taip, šienavimo Atliktų ūkio darbų žurnale nereikės pildyti, reikės pildyti tik jei 
ganoma. 
 
Klausimas. Sveiki, gal galite patikslinti, dalyvaujant ekologinėje sistemoje, AAP ir tręšiamųjų 
produktų žurnalų pildymo būdai ir terminai šiais metais? 
Atsakymas. Jei laukus deklaruojate kodais EPG, EBB ir ŠLT ir kituose valdos plotuose 
naudojamos trąšos arba augalų apsaugos produktai, nereikia pildyti Augalų apsaugos 
produktų naudojimo apskaitos žurnalo arba Trąšų naudojimo apskaitos. 

 
 
 



Klausimas. Ne nuo 2026 m. pildo AAP žurnalą nuo 1 ha? 
Atsakymas. Pagal atliktus žemės ūkio ministro 2024 m. rugsėjo 21 d. įsakymo Nr. 3D-564 
pokyčius (https://www.e-tar.lt/portal/lt/legalAct/12bdab46774a11efabdbb4a1fc8b0b63), yra 
atsisakyta 92 punkto reikalavimo, kuris nurodė, kad nuo 2026 m. žurnalas pildomas nuo 1 
ha. 
 
Klausimas. Ar nuo balandžio 14 dienos galėsime pilnai patvirtinti? 
Atsakymas. Nuo balandžio 14 d. prasideda deklaravimas, paraiškas galėsite tvirtinti. 
 
Klausimas. Sveiki, jei bl1 griovių 1 m nedeklaruosime, santykis tarp nedeklaruotų laukų 
ploto ir žemės ūkio valdos ploto neviršys 3 proc., sankcijos nebus? 
Atsakymas. Dėl sankcijų taikymo ir dydžio geriausiai atsakyti gali NMA. 
 
Klausimas. Sveiki norint atsėliuoti, ar reikia sėti posėli, ar neprivaloma ir galima po, 
sakykim, kviečių iš karto vėl sėti kviečius? Ir kiek % galima atsėliuoti šiais metais?  
Atsakymas. Bent 35 proc. deklaruotos ariamosios žemės ploto ir kasmet skirti kitam 
pasėliui auginti, t. y. kitais metais po einamųjų metų turi būti auginamas kitas pasėlis nei 
einamaisiais metais. 
 
Klausimas. Ar galima buvusį KEP be įsipareigojimų deklaruoti tiesiog TPN?  
Atsakymas. Jei kontrolinio žemės sklypo tinkamumas paramai leidžia, galima deklaruoti 
kodu TPN., t. y. jei laukas patenka į kontrolinį žemės sklypą, kurio kodas bl1. 
 
Klausimas. Laba diena, jei palaukės buvo vienas laukas su DGP ar GPŽ, jų atskirti 
nereikės? 
Atsakymas. Jei palaukės buvo vienas laukas, jų atskirti nereikės. 
 
Klausimas. Jei nenorime pagriovius deklaruoti kaip kraštovaizdžio elemento priežiūrą, juos 
galime tiesiog uždeklaruoti kaip daugiametę pievą ir tokiu būdu, jei yra kažkur išarta 
daugiametė pieva, tą suartą plotą kompensuosime pagrioviuose? 
Atsakymas. Taip, toks variantas galimas ir neformaliai yra skatinamas bei 
rekomenduojamas. Svarbu neužmiršti, kad pagrioviuose esančiose pievose vis tiek lieka 
galioti ir „baziniai“ 4 GAAB reikalavimai: draudžiama dirbti žemę ir skleisti mineralines trąšas, 
mėšlą, srutas, AAP. 
 
Klausimas. Tai jei 3 m virto į 1 m KEP, reikia rašyti GPŽ? Ir turi būti tada su įsipareigojimais 
naujais ar galima neprisiimti? 
Atsakymas. Priemonė „Kraštovaizdžio elementų priežiūra“ yra skirta tik kraštovaizdžio 
elementams. Jei deklaruojama kodu GPŽ, kraštovaizdžio elementų priežiūroje nedalyvaus. 
 
Klausimas. Laba diena. Ar bus kur parodytas įspėjimas, kad atsėliavimas jau virš 65 proc. 
Ir nuo kokių metų pradės skaičiuotis tie 3 galimi metai sėjimo toje pačioje vietoje 
Atsakymas. Atsėliavimo metai bus pradėti tikrinti nuo 2026 m. 
 
Klausimas. Ar formuojant šių metų paraišką persikels praėjusių metų KEP, KEE. 
Atsakymas. Taip, persikels. 
 
Klausimas. Sveiki, ar bus galima peržiūrėti transliaciją. 
Atsakymas. Pristatymo įrašas bus paskelbtas Žemės ūkio duomenų centro interneto 
svetainėje zudc.lt skiltyje „Naujienos“. 
 
Klausimas. Sveiki. Mano nuomone, man dar liko vieni įsipareigojimų metai pagal praėjusio 
laikotarpio veiklą Tarpiniai pasėliai per žiemą. Ar tikrai nebelieka tokio kodo dar šiems 
deklaravimo metams? 
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Atsakymas. Pagal KPP 2014–2020 m. priemonės „Agrarinė aplinkosauga ir klimatas“ veiklą 
„Tarpinių pasėlių auginimas ariamojoje žemėje“ 2025 m. įsipareigojimų nebelieka. 
 
Klausimas. Gal deklaruojant ekologinį ūkį prie laukų rodys perėjimo laikotarpį (kiek metų 
liko perėjimui). 
Atsakymas. Taip, rodys. 
 
Klausimas. Bet ūkininkas gavo iš NMA pranešimą, kad jam dar liko vieni metai 
įsipareigojimų ir privalo 2025 m. pateikti paraišką ir prašyti paramos dėl ražienų laukų per 
žiemą. 
Atsakymas. 2025 m. bus paskutiniai dalyvaujantiems šioje KPP 2014–2020 m. priemonės 
„Agrarinė aplinkosauga ir klimatas“ veikloje. 

 
Klausimas. Ar sistema sutikrins dalyvaujantiems veikloje „Augalų kaita“ duomenis? 
Atsakymas. Konkretizuokite klausimą, dėl augalų kaitos sistema tikrins ne vieną sąlygą: 
minimalų plotą pagal veiklą, reikiamą kultūrų skaičių, kad 50 proc. būtų skirta pagrindiniam 
augalui ir kiti sutikrinimai. 
  
Klausimas. Laba diena, ar būtų galimybė gauti įrašą. el. p. aurelija.norgilaite@silute.lt 
Atsakymas. Pristatymo įrašas bus paskelbtas Žemės ūkio duomenų centro interneto 
svetainėje zudc.lt skiltyje „Naujienos“. Papildomai atsiųsime Jūsų e. pašto adresu. 
 
Klausimas. Sveiki, ar programa rodys sutikrinimą kraštovaizdžio elementų pagal prisiimtus 
įsipareigojimus (ploto sumažėjimą / padidėjimą)) 
Atsakymas. Šis funkcionalumas jau buvo pernai metais. 
 
Klausimas. Laba diena, ar būtų galimybė gauti įrašą el. paštu 
daiva.mykolaitiene.lzuu@gmail.com 
Atsakymas. Pristatymo įrašas bus paskelbtas Žemės ūkio duomenų centro interneto 
svetainėje zudc.lt skiltyje „Naujienos“. Papildomai atsiųsime Jūsų e. pašto adresu. 
 
Klausimas. Pasirinkus ekologiniam ūkininkavime ŽE priminkite, ką turim užpildyti ūkiniai 
gyvūnai. 
Atsakymas. Paraiškos skiltyje „Ūkiniai gyvūnai“ reikės priskirti ūkinius gyvūnus, jei 
pasirinksite kodą ŽE. 
 
Klausimas. Jeigu sėju KVŽ po KVŽ, bet tas plotas patenka į 65 proc. pagal GAAB, nereikia 
sėti jokio posėlio? Galima iškart atsėliuoti? 
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Tai tuose 35 proc. gali kartotis kultūra, tik reiktų pasėti posėlį? 
Atsakymas. Atsėliuoti reikia 35 proc. deklaruotos ariamosios žemės ploto, tačiau jei 3 metus 
toje pačioje vietoje bus auginama ta pati kultūra, 4-aisiais metais toje vietoje turės augti kita 
kultūra. 
Jei buvo KVV ir šiemet vėl bus KVV bei buvo tarpinis pasėlis, jau įgyvendinamas 35 proc. 
atsėliavimas šiame lauke. Pagal GAAB aprašą, 10.3 papunkčio reikalavimai, nurodyti 10.1 
papunktyje, gali būti įgyvendinami bent 35 proc. deklaruotos ariamosios žemės ploto 
auginant tarpinius pasėlius (įsėlį, posėlį, tarpinius pasėlius per žiemą). 
 
Klausimas. Prašau įrašo: simona.jonciene@silute.lt 
Atsakymas. Pristatymo įrašas bus paskelbtas Žemės ūkio duomenų centro interneto 
svetainėje zudc.lt skiltyje „Naujienos“. Papildomai atsiųsime Jūsų e. pašto adresu. 
 
Klausimas. Jei nenorime ir nesame įsipareigoję pagriovius deklaruoti kaip kraštovaizdžio 
elemento priežiūrą, tas juostas galime tiesiog uždeklaruoti kaip daugiametė pieva ir tokiu 
būdu, jei yra kažkur išarta daugiametė pieva, tą suartą plotą kompensuosime pagrioviuose? 
Atsakymas. Jei nenorite ir nesate įsipareigoję pagriovius deklaruoti kaip kraštovaizdžio 
elemento priežiūrą, tas juostas galite tiesiog uždeklaruoti kaip daugiametę pievą. Taip, 
suartą plotą kompensuoti pagrioviuose – toks variantas galimas ir neformaliai yra 
skatinamas bei rekomenduojamas. Svarbu neužmiršti, kad pagrioviuose esančiuose 
pievose vis tiek lieka galioti ir „baziniai“ 4 GAAB reikalavimai: draudžiama dirbti žemę ir 
skleisti mineralines trąšas, mėšlą, srutas, AAP. 
 
Klausimas. Laba diena. Kam nusiųsti el. pašto adresą, kad atsiųstumėte įrašą? Dėkoju. 
Atsakymas. Pristatymo įrašas bus paskelbtas Žemės ūkio duomenų centro interneto 
svetainėje zudc.lt skiltyje „Naujienos“.  
 
Klausimas. Laba diena, gal galite priminti, kaip pažiūrėti, kaip ir kur buvo apkirpta, pagal tą 
raudoną  žvaigždutę deklaracijoje. 
Atsakymas. Paraiškų priėmimo informacinėje sistemoje galėsite įsijungti ankstesnių metų 
deklaruotą plotą (2024 m. įbraižyti laukai gelsvos spalvos) ir palyginti plotą.  
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Klausimas. Ir ankštinių pasėlių proc. augalų kaitoje? 
Atsakymas. Augalų kaitoje turite vykdyti žemės ūkio veiklą taip, kad kasmet bent vienas iš 
augalų kaitos narių būtų iš pupinių šeimos: sojų, žirnių, pupų, pupuolių, pupelių, lubinų, vikių, 
avinžirnių, lęšių, seradėlių, pelėžirnių, gargždenių, barkūnų, esparcetų, ožiarūčių, perluočių, 
azotą kaupiančių augalų mišinių (II ir (arba) III grupė), žemės ūkio augalų mišinių, kuriuose 
baltyminiai augalai yra vyraujantys, žolinių augalų mišinių (III grupė ir GPŽ), liucernų, dobilų 
(Klasifikatoriaus kodai: SJO, ŽIR, PUP, PPO, PPE, LUB, VIK, AVN, LEŠ, SER, PEL, GAR, 
BAR, ESP, OŽI, PER, AKM, BMI, ŽMI, LIC, DOB), ir jiems skirti ne mažiau kaip 10 proc. 
pagal šią veiklą deklaruoto ploto. 
 
Klausimas. Jei ūkininkas nedalyvauja jokioje veikloje, tai gali sėti ką nori, tai yra nereikia 
nei 3 kultūrų, nei žaliojo pūdymo ar azoto kaupiančių augalų? 
Atsakymas. Sėti ką nori gali, tačiau reikėtų nepamiršti, kad GAAB reikalavimų laikytis 
privaloma. 
 
Klausimas. Sveiki. Reikia įrašo. 
Atsakymas. Pristatymo įrašas bus paskelbtas Žemės ūkio duomenų centro interneto 
svetainėje zudc.lt skiltyje „Naujienos“. 
 
Klausimas. Taip pat norėjau paklausti, ar ekologai privalo galvijus priskirti kažkuriai pievai? 
Ar gali nežymėti tam tikros pievos nes galvijai vasaros metu migruoja per laukus. 
Atsakymas. Paraiškos skiltyje „Ūkiniai gyvūnai“ reikės priskirti ūkinius gyvūnus, jei 
pasirinksite kodą ŽE, pagal bendrą plotą. 
 
Klausimas. Sveiki, kada pradės veikti deklaravimo sistema? (Šiuo metu rašo, kad vyksta 
atnaujinimas). 
Atsakymas. PPIS paraiškų priėmimo posistemis pradės veikti nuo deklaravimo pradžios, t. 
y. 04.14. Šiuo metu yra prieinamos kitos sistemos paslaugos. 
 
Klausimas. Pildant Atliktų darbų žurnalą laukai, kuriuos reikia užpildyti, atidarius jau būna. 
Ar ražienoms per žiemą nebereikia nurodyti įdirbimo dienos, nes sistema jų nerodo. 
Atsakymas. Taip, šiais metais tokiems laukams pildyti Atliktų ūkio darbų žurnalo nereikia. 
 
Klausimas. 2024 m. augo KVŽ. 2025 m. taip pat KVŽ. Ar galiu su tuo lauku nedalyvauti 
augalų kaitoje, deklaruoju iš viso 200 ha. Ir dalyvaudavau „Augalų kaitoje“. 
Atsakymas. Negalite, nes dalyvaujant veikloje „Augalų kaita“, atsėliavimas negalimas. 
 
Klausimas. Ar vedlys padalins lauką, jei trūks sertifikuotos sėklos? 
Atsakymas. Vedlys lauko nepadalins. Paraišką reikia pildyti nuosekliai. Susitikrinti 
informaciją paraiškos skirtuke, susitvarkyti laukus (geometriją ir nurodyti kultūras), paskui 
naudotis vedliu. 
 
Klausimas. Visi čia jau bandė deklaruotis, pasibraižyt deklaravimo sistemoje? Nes man dar 
neleidžia, rašo sistema naujinama. 
Atsakymas. Šiuo metu sistema ruošiama deklaravimui ir veiks nuo 04-14. 
 
Klausimas. Sertifikuotos sėklos informaciją galime vesti tiesiai per vedlį, nebereikia į 
kiekvieną lauką eiti? 
Atsakymas. Sertifikuotos sėklos informaciją galite vesti naudodamiesi masinio įvedimo 
įrankiu. 
 
Klausimas. Apsaugos juosta buvo 3 m. dabar liko 1 m, ar tą tarpą 2 m galima prijungti prie 
lauko. 
Atsakymas. Kaip apjungsite, jei tie 2 m, tarkim, iš rudens neapsėti? 
 



Klausimas. Kur bus galima rasti klausimų atsakymų suvestinę? 
Atsakymas. Klausimų suvestinę įkelsime į ŽŪDC interneto svetainę zudc.lt kartu su įrašu. 
 
Klausimas. Ar lauko pavadinimas šiais metais bus matyti išspausdintoje paraiškoje ? Buvo 
pernai prašymas 
Atsakymas. Išspausdintoje paraiškoje lauko pavadinimo nebus, nes nenurodyta Tiesioginių 
išmokų taisyklėse. 
 
Klausimas. O sertifikuotos sėklos kiekius, informaciją apie sertifikatus galima vesti per vedlį 
visiems laukas ar atskirai kiekvienam laukui, kaip visad buvo? 
Atsakymas. Bus galima įvesti keliems laukams lentelėje „Sėklos priskyrimas laukams“. 
 
Klausimas. Ar bus galima iš vedlio atspausdinti planuojamas išmokas?  
Atsakymas. Vedlio pabaigoje bus Preliminari išmokų suvestinė pagal deklaruotą plotą. 
 
Klausimas. Ar pasėjus po žieminių kviečių žieminius kvietrugius, pažeisiu ekologinę 
sistemą „Augalų kaita“? 
Atsakymas. Tai jau kita kultūra.  
 
Klausimas. Ar bus galima išsitraukti Excel ir ankstesnių metų, 2024 m.? 
Atsakymas. Bus galima išsispausdinti tik einamųjų deklaravimo metų laukus. 
 
Klausimas. Ar beariminėje pokyčių šiemet yra? 
Atsakymas. Taip. Svarbu: 1) sutrumpėja dirvos dangos išlaikymo ir žemės dirbimo be plūgo 
terminai (iš buvusios kovo 15 d. pakeista į kovo 1 d.); 2) jei 2025 m. bus pirmieji metai, kai 
pradėsite dalyvauti veikloje „Neariminės tausojamosios žemdirbystės technologijos“ ir 
deklaruosite tiesioginę sėją, per 10 d. d. nuo augalų sudygimo, bet ne vėliau kaip iki 06-15 
/ 11-15 turėsite pateikti nuotraukas per „NMA agro“, kaip įrodymą, kad buvo taikyta tiesioginė 
sėja. Plačiau reikalavimai taisyklių https://www.e-
tar.lt/portal/lt/legalAct/00a889e0b0e811ed8df094f359a60216/asr  54-56 punktuose. 
 
Klausimas. Ar privaloma palikti žalias zonas, jei žemės sklypas ribojasi su regioniniu keliu 
ir vietiniu keliu? 
Atsakymas. Priklauso nuo to, kokius žemės valdymo dokumentus turite. 
 
Klausimas. Tarkime, iš viso deklaruoju 100 ha ir su visu plotu dalyvauju ekoschemoje 
„Augalų kaita“, ar yra kokia galimybė atsėliuoti 15 ha žieminių kviečių?  
Papildau: tarkime išsinuomavau papildomus 15 ha ir juose š. m. deklaracijoje žymėsiu 
ekoschemą „Augalų kaita“, o tame 15 ha plote, kur noriu atsėliuoti, ž. kviečius varnelę 
„Augalų kaita“ jau nuimu. Tada jau viskas gerai? Ta prasme augalų kaita „neprisiriša“ prie 
konkretaus lauko? 
Atsakymas. Dalyvaujant veikloje „Augalų kaita“, atsėliavimas negalimas. Galite deklaruoti 
kitus plotus (kuriuose neaugo ta pati kultūra, kurią deklaruosite šiemet), svarbu išlaikyti 
bendrą plotą, prie konkretaus lauko „nepririšama“, tik svarbu tai, kad tie kiti plotai praėjusiais 
metais turėjo būti deklaruoti tiesioginėms išmokoms gauti (išimtis – tik 1 ha, kuris galėjo būti 
nedeklaruotas tiesioginėms išmokoms gauti). Plačiau reikalavimai taisyklių https://www.e-
tar.lt/portal/lt/legalAct/00a889e0b0e811ed8df094f359a60216/asr 42–43 punktuose. 
 
Klausimas. Ar bus susitikimai kaip anksčiau (ketvirtadieniais) apie deklaruojant iškilusius 
klausimus? 
Atsakymas. Bus. 
 
Klausimas. Pareiškėjas augina grybus ant rąstų, rastai sudėti ant žemės ploto, kaip 
deklaruoti būtent tą žemės plotą?  
Atsakymas. Šis plotas Paraiškų priėmimo informacinėje sistemoje nedeklaruojamas. 
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Klausimas. Palaukės turi būti paliktos su žoline danga? 
Atsakymas. Palaukėse draudžiama dirbti žemę, skleisti mineralines trąšas, mėšlą, srutas, 
naudoti augalų apsaugos produktus. 
 
Pastebėjimai ir komentarai. 
Prašau daugiau pademonstruokite pakanalių braižymą 1 metro ir 3 metrų. 
Ačiū už informaciją, labai naudingas ir informatyvus papildymas „Vedlys“.  
Labai daug gerų pokyčių, ačiū. 
Visi bandėme braižyti tik mokomojoje programoje 
Pastebėjimas ateičiai – gal būtų galimybė pradėti braižytis laukus ir keisti pasėlius iš anksto, 
o ne prasidėjus deklaracijų tvirtinimui. Į laukus su tręšimais ir purškimais išvažiuojama jau 
kovo mėnesį ir, norint susivesti duomenis, tenka laukų, pasėlių duomenis tvarkyti rankiniu 
būdu, nes importuojami tik praėjusių metų duomenys.  
Jei yra daug sertifikuotų laukų, manau, būtų didelis palengvinimas vesti informaciją per vedlį. 
Nes pas mane pačią yra įvairių situacijų: dalis apsaugos juostų yra bl1, dalis bl9, mažesnė 
dalis yra su prisiimtu įsipareigojimu prižiūrėti, kita dalis ne. 
Komentaras – jei privalome KEP palikti, tai, praktiškai, ir tvarkysime, tai kodėl nepasiėmus 
paramos, manau, reikia deklaruoti.  


